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PROTOKÓŁ NR 32/2014 

Z POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I SPRAW SPOŁECZNYCH 

RADY POWIATU W WAŁCZU  

Z DNIA 12.08.2014 r. W GODZ. 12
00

-12
35 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji oraz zaproszeni goście wg załączonych list  

obecności ( zał. nr 1 i 2)*. 

 

Posiedzenie  odbyło się w sali narad Starostwa Powiatowego w Wałczu przy  

ul. Dąbrowskiego 17.  

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

4. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za I półrocze 2014 r. 

oraz o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej dla Powiatu Wałeckiego 

 – materiał sesyjny. 

5. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej  

w Wałczu za I półrocze 2014 – materiał sesyjny.  

6. Informacja o wykonanych i prowadzonych inwestycjach przez powiat w 2014 r.  

wraz z informacją o wielkości otrzymanych środków zewnętrznych – materiał sesyjny.  

7. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w Wałczu.      

8. Sprawy bieżące. 

9. Wolne wnioski i zapytania. 

10. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Ad pkt 1. 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji Andrzej Gostołek. 

 

 

Ad pkt 2. 

Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodniczący Komisji stwierdził quorum, obecnych 8 członków Komisji. Nieobecni trzej 

członkowie Komisji: Tadeusz Wenio, Marek Subocz oraz Robert Tobiasz  
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Wobec powyższego Komisja mogła podejmować prawomocne decyzje. 

 

 

 

Ad pkt 3. 

Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Do przedstawionego porządku posiedzenia uwag nie zgłoszono. 

 

 

 

Ad pkt 4.  

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za I półrocze 2014 r. 

oraz o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej dla Powiatu Wałeckiego 

 – materiał sesyjny. 

 

Przedmiotowa informacja pisemna, jako materiał źródłowy stanowi załącznik do protokołu 

XXXVI sesji Rady Powiatu w Wałczu z dnia 28.08.2014 r.  

 

Andrzej Gostołek - Przewodniczący Komisji 

Zauważył, iż wydatki do dochodów budżetu za I półrocze 2014r. mieszczą się w granicach 

46%, natomiast dochody budżetu, praktycznie w każdym dziale, przekraczają 50%  

np.: dotacje celowe 55,6%, zadania zakresu administracji rządowej 57%,  zadania realizowane 

na podstawie porozumień z organami administracji rządowej 43%, zadania własne 56%, 

zadania realizowane na podstawie porozumień między j.s.t. 36,3%, otrzymane z funduszy 

celowych 41,4%. Jeżeli chodzi o dochody własne zaplanowane zostały na poziomie 

14 821 124 zł, a wykonane w kwocie 6 901 331 zł, co stanowi 46,6%, w tym podatek od osób 

fizycznych wykonano w 44,3 %, podatek od osób prawnych w 57,8%, wpływy z opłaty 

komunikacyjnej z tytułu wykonania tablic rejestracyjnych, praw jazdy, czasowych pozwoleń 

i innych druków wykonano w 47,3%, wpływy z opłat za zarząd, użytkowanie i użytkowanie 

wieczyste nieruchomości wykonano w 100%. 

 

Paweł Gwozdwecki – Skarbnik Powiatu  

Poinformował, iż uzyskano nadwyżkę budżetową w kwocie 3 185 000 zł. Należy jednak  

pamiętać, iż powyższa obejmuje kwotę subwencji oświatowej ok. 1 200 000zł, oraz inne 

wydatki, które nie zostały zrealizowane, związane z funduszami europejskimi. Wartość 

nominalną  nadwyżki określić można na ok. 0,5mln zł. Podkreślił, iż jest to bardzo dobry 

wynik finansowy, ponieważ w I półroczu roku budżetowego powiat realizuje szereg 

wydatków, których nie ponosi już w drugim półroczu jak: wypłata „trzynastych 

wynagrodzeń”, wynoszących w skali powiatu ok. 1mln zł, czy też wypłata środków 

finansowych na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych w wysokości ok. 850 000zł. 

Następnie poinformował, iż budżet powiatu wałeckiego  po stronie przychodów i rozchodów 

nie uległ w zasadzie zmianie. Natomiast do rozdysponowania pozostały środki wolne z roku 
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ubiegłego w wysokości 1 126 000 zł, które w roku bieżącym posłużyły w finansowaniu 

funduszy europejskich, czy dotacji dla 107 Szpitala Wojskowego. 

   

Janusz Różański – Członek Komisji 

 Zapytał czy środki finansowe w wysokości 3 471 077 zł, które jak wynika z pkt 2 

„Informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za I półrocze 2014 r.” 

planowano uzyskać na inwestycje z innych źródeł, i których wykonać się nie udało, 

obejmowały również środki finansowe z rozliczenia projektu pn. „Termodernizacjia obiektów 

użyteczności publicznej na terenie Powiatu Wałeckiego? 

 

Paweł Gwozdwecki – Skarbnik Powiatu  

Odpowiedział twierdząco. 

Janusz Różański – Członek Komisji 

Przypomniał, iż Zarząd Powiatu informował,  iż  środki finansowe z rozliczenia w/w projektu 

miały zostać przekazane przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej (NFOŚiGW) do końca pierwszego kwartału br. Wobec powyższego zapytał jak 

aktualnie przedstawia się sytuacja? 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Odpowiedział, iż rozliczenie projektu zależne jest od podmiotów, które realizowały swoje 

zadnia. Z przykrością stwierdził, że NFOŚiGW nie może rozliczyć się ze źle 

udokumentowanych wydatków poniesionych na realizację inwestycji. Bardzo dobrze,  

że Pan Wiceburmistrz  Miasta Wałcza zaangażował się osobiście w rozwiązanie problemów 

wskazanych przez NFOŚiGW. Przypomniał, iż nie został rozliczony jedynie 12 wniosek i 

Powiat Wałecki również z  tego tytułu oczekuje na zwrot ponad 700 000zł.   

 

Janusz Różański – Członek Komisji 

Wtrącił, iż Miasto Wałcz złożyło już do NFOŚiGW wymagane dokumenty. 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Odpowiedział, że owszem Miasto Wałcz złożyło dokumenty, lecz nadal z błędami.  Dodając, 

iż ma nadzieję, że jeszcze w tym roku uda się rozliczyć projekt i odzyskać środki finansowe. 

 

 

Przewodniczący Komisji Andrzej Gostołek oddał głos Skarbnikowi Powiatu w celu omówienia 

kształtowania się wieloletniej prognozy finansowej dla Powiatu Wałeckiego za I półrocze 

2014r. 

 

Paweł Gwozdwecki – Skarbnik Powiatu oznajmił, iż wieloletnia prognoza finansowa stanowi 

odzwierciedlenie budżetu. W roku bieżącym nie wprowadzano do niej wiele zmian. 

Zapowiedział, iż Zarząd Powiatu będzie wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad 

najbliżej sesji dodatkowych projektów uchwał, które wprowadzą zmiany do budżetu powiatu 
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oraz do wieloletniej prognozy finansowej. Wobec braku innych uwag i zapytań dotyczących 

przedmiotowego tematu Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie zaopiniowanie 

informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za I półrocze 2014 r. oraz o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej dla Powiatu Wałeckiego. 

 

W wyniku głosowania powyższą informację zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie. 

 

Ad pkt 5.  

Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej  

w Wałczu za I półrocze 2014 – materiał sesyjny.  

 

Przedmiotowa informacja pisemna, jako materiał źródłowy stanowi załącznik do protokołu 

XXXVI sesji Rady Powiatu w Wałczu z dnia 28.08.2014 r.  

W posiedzeniu dot. niniejszego punktu uczestniczyła Marzenna Łopatka – Dyrektor 

Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu. 

 

Marzenna Łopatka – Dyrektor Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu oznajmiła,  

iż w roku bieżącym PBP uzyska 18 000zł dotacji z Biblioteki Narodowej na zakup nowości 

wydawniczych. Ponadto w br. Państwowa Wyższa Szkoła Zawodowa w Wałczu otrzymała 

zbiory z dwóch bibliotek wojskowych z Cybowa i Dolaszewa, przekazane przez Ministerstwo 

Obrony Narodowej. Powiatowa Biblioteka Publiczna z powyższych otrzyma  ok. 5000 

woluminu. 

 

 

Wobec braku uwag i zapytań dotyczących przedmiotowego tematu Przewodniczący Komisji 

poddał pod głosowanie zaopiniowanie informacji o przebiegu wykonania planu 

finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej  w Wałczu za I półrocze 2014 r. 

W wyniku głosowania powyższą informację zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie. 

 

 

O godzinie 12
15

 posiedzenie Komisji opuściła Marzenna Łopatka
 

 

 

Ad. pkt. 6 

Informacja o wykonanych i prowadzonych inwestycjach przez powiat w 2014 r. wraz z 

informacją o wielkości otrzymanych środków zewnętrznych – materiał sesyjny.                                                                                                                                                                                      

 

Pisemna informacja w przedmiotowym temacie jako materiał źródłowy stanowi załącznik                         

do protokołu XXXVI sesji Rady Powiatu z dnia 28.08.2014r. 
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Przewodniczący Komisji Andrzej Gostołek zauważył, iż w roku bieżącym powiat nie 

realizował żadnych inwestycji. 

 

Bogdan Wankiewicz Starosta Wałecki oznajmił, iż perspektywa  na lata 2007-2013 już się 

zakończyła. Powiat zrealizował wszystkie inwestycje zaplanowane w tym okresie. 

Zapowiedział, iż powiat starał się będzie o dofinansowanie kolejnej inwestycji w wysokości 

prawie 97% środków, o czym radni zostaną poinformowani w późniejszym terminie. 

Podkreślił, iż oprócz inwestycji tzw. „twardych” powiat realizuje bardzo dużo inwestycji  

tzw. „miękkich” . 

 

 

Wobec braku innych uwag i zapytań dotyczących przedmiotowego tematu Przewodniczący 

Komisji poddał pod głosowanie zaopiniowanie informacji o wykonanych i prowadzonych 

inwestycjach przez powiat w 2014 r. wraz z informacją o wielkości otrzymanych środków 

zewnętrznych. 

W wyniku głosowania powyższą informację zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie. 

 

 

Ad. pkt. 7 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w Wałczu.    

 

W posiedzeniu dot. niniejszego punktu uczestniczył Marek Węclewski – Dyrektor Rodzinnego 

Domu Dziecka w Ostrowcu. 

 

Komisja Budżetu i Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu  

w sprawie: 

 

- zmiany uchwały Nr XXVII/196/2001 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 31 sierpnia 2001 r.  

w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Wałeckiego. 

Bogdan Białas Przewodniczący Rady Powiatu jednocześnie członek Komisji poinformował,  

iż projekt uchwały skierował do komisji na swój wniosek. Zmiany jakie proponuje 

wprowadzić do treści statutu powiatu wałeckiego wynikają z konieczności regulacji zapisów, 

które w wyniku zmiany ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym stały się 

nieaktualne, a także aktualizacji rozwiązań dotyczących zasad postępowania przy 

rozpatrywaniu przez Radę Powiatu niektórych kategorii spraw. 

Jerzy Goszczyński Wicestarosta Wałecki oznajmił, iż ma wątpliwości co do brzmienia dwóch 

punktów § 1 przedmiotowego projektu uchwały tj. pkt 6  dotyczącego możliwości zwoływania 

przez przewodniczącego rady powiatu sesji nadzwyczajnej, gdzie w interpretacji tego punktu 

podano, iż jego wprowadzenie jest istotne na początku nowej kadencji rady. Zauważył, iż 

zgodnie przepisami prawa pierwszą sesję rady powiatu zwołuje komisarz wyborczy, wobec 
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powyższego rola przewodniczącego rady nie ulega zmianie. Ponadto w ustawie o samorządzie 

powiatowym nie ma zapisu dającego przewodniczącemu rady upoważnienie do zwoływania 

sesji nadzwyczajnych. Następnie oznajmił, iż wątpliwości budzi w nim zapis pkt. 9 który 

stanowi o składaniu interpelacji  i wniosków za pośrednictwem przewodniczącego rady 

powiatu. W jego ocenie wprowadzenie w/w zapisu skomplikuje jedynie procedurę składania 

wniosków i interpelacji. 

 

Bogdan Białas Przewodniczący Rady Powiatu oznajmił, iż wszystkie zgłoszone uwagi omówi  

z radcą prawnym i na sesji je wyjaśni.  

 

O godzinie 12
25

 posiedzenie Komisji opuściła Danuta Kęsek – Członek Komisji, wobec 

powyższego nie brała udziału w głosowaniu nad zaopiniowaniem przedmiotowego projektu 

uchwały. 

 

Wobec braku uwag do przedmiotowego projektu uchwały Przewodniczący Komisji poddał 

niniejszy pod głosowanie. W głosowaniu brało udział 7 radnych. W wyniku głosowania 

przedmiotowy projekt uchwały zaopiniowano przy 4 głosach „za” i 3 głosach 

„wstrzymujących się” pozytywnie.  

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu*. 

O godzinie 12
27 

na posiedzenie Komisji wróciła Danuta Kęsek – Członek Komisji.   

 

- zwiększenia środków finansowych na utrzymanie dziecka w placówce opiekuńczo – 

wychowawczej typu rodzinnego. 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż przedmiotowym projektem uchwały zwiększa się 

wysokość środków finansowych na utrzymanie dziecka w placówce opiekuńczo-

wychowawczej typu rodzinnego – Rodzinny Dom Dziecka w Ostrowcu w ten sposób,  

że zryczałtowana kwota na utrzymanie dziecka wynosi 800 zł. 

 

Janusz Różański członek Komisji zwrócił się z zapytaniem do Marka Węclewskiego Dyrektora 

Rodzinnego Domu Dziecka  w Ostrowcu ile do tej pory  wynosiła zryczałtowana kwota na 

utrzymanie dziecka?  

 

Marek Węclewski Dyrektor Rodzinnego Domu Dziecka  w Ostrowcu odpowiedział, iż przed 

wejściem w życie ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej kwota ta wynosiła 724zł, natomiast z chwilą wejścia w życie ustawy 660zł. Uściślił, 

iż kwota ryczałtowa obejmuje środki finansowe przeznaczane na wyżywienie i ubiór dzieci, 

nie obejmuje kosztów prowadzenia placówki. Obecnie w RDD przebywa siedmiu 

wychowanków. Ogólny miesięczny koszt utrzymania dziecka w placówce wynosi 3tys.  

W kwocie tej wliczone są również koszta poniesione z tytułu remontu oraz pozyskane środki 
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na  korepetycje dla dzieci. Zaznaczył, iż zwiększona kwota zryczałtowana będzie 

wydatkowana w ramach przyznanego budżetu jednostki na rok 2014 (w okresie wrzesień - 

grudzień 2014 r.). 

 

Następnie dyskutowano na temat kosztów utrzymania dzieci w innych placówkach oraz  

o problemach związanych z powyższym. 

 

Wobec braku uwag do przedmiotowego projektu uchwały Przewodniczący Komisji poddał 

niniejszy pod głosowanie. W wyniku głosowania przedmiotowy projekt uchwały zaopiniowano  

przy 6 głosach „za” i 2 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu*. 

 

 

Ad. pkt. 8 

Sprawy bieżące. 

 

W przedmiotowym punkcie głosu nie zabierano. 

 

 

Ad. pkt. 9 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

Wobec braku innych głosów w punkcie „Wolne wnioski i zapytania” oraz wyczerpania 

porządku  Przewodniczący Komisji o godz. 12
35

 zamknął posiedzenie Komisji. 

 

 

*  -  Załączniki do  wglądu w Wydziale Organizacyjno-Prawnym Starostwa Powiatowego  

w Wałczu.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

        Protokołowała:                                                                       Przewodniczący Komisji 

           Inspektor                                                                               Andrzej Gostołek  

ds. Obsługi Rady Powiatu  

      Anna Siwiec  


